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ΈΚΘΕΣΗ ΓΙΑ ΤΗ ΣΥΝΕΔΡΊΑΣΗ ΤΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΊΟΥ ΠΑΡΑΓΩΓΏΝ ΤΗΣ AREPO  

2 Μαρτίου 2023 

Σημείωση: το παρόν έγγραφο έχει μεταφραστεί αυτόματα προκειμένου να διευκολυνθεί η συνεισφορά 

σας. Η AREPO δεν φέρει ευθύνη για το περιεχόμενό του. Εάν έχετε αμφιβολίες σχετικά με τη 

μετάφραση, σας καλούμε να συμβουλευτείτε την πρωτότυπη έκδοση στα αγγλικά.    

Η συνεδρίαση του Συμβουλίου Παραγωγών πραγματοποιήθηκε παρουσία του, το απόγευμα της 2ας 

Μαρτίου 2023, στο Complejo cultural San Francisco, στο Caceres (Extremadura). 

Στη συνάντηση συμμετείχαν, μεταξύ άλλων, η πρόεδρος της AREPO, κα Begoña García Bernal, 

περιφερειακή υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης, Πληθυσμού και Εδαφών της Extremadura, ο 

αντιπρόεδρος της AREPO, κ. Guglielmo Garagnani, αντιπρόεδρος του Consorzio del formaggio Parmigiano 

Reggiano, ο Πρόεδρος και ο Γενικός Γραμματέας της Ένωσης Ομάδων Παραγωγών ΓΕ της Extremadura 

(Acrex), κ. Angel Pacheco και κ. Raúl Muñiz Cimas- αρκετοί εκπρόσωποι παραγωγών από την Toscana, την 

Andalucía και την Corse, καθώς και μεγάλος αριθμός παραγωγών ΓΕ από την Extremadura- ορισμένες 

περιφέρειες μέλη που συμμετείχαν ως παρατηρητές- ο Γενικός Γραμματέας της AREPO κ. Laurent Gomez 

και η υπόλοιπη ομάδα της AREPO. 

Η ερμηνεία δόθηκε στο EL-EN-ES-FR-IT.  

Ομιλία καλωσορίσματος από την Πρόεδρο της AREPO, κα Begoña García Bernal, Περιφερειακή 

Υπουργός Γεωργίας, Αγροτικής Ανάπτυξης, Πληθυσμού και Εδαφών της Extremadura, 

Ο πρόεδρος της AREPO προλογίζει τη συνεδρίαση του Συμβουλίου Παραγωγών. Καλωσόρισε τους 

συμμετέχοντες ευχαριστώντας τον αντιπρόεδρο της AREPO, το προσωπικό της AREPO και όλους τους 

παραγωγούς που συμμετέχουν. Αναγνώρισε τη σημασία του να δοθεί φωνή στους παραγωγούς σε αυτή 

τη δύσκολη ιστορική συγκυρία. Υπό αυτή την έννοια, το συμβούλιο παραγωγών της AREPO αποτελεί μια 

μεγάλη ευκαιρία να μοιραστούν οι ανησυχίες και να προσπαθήσουν να βρουν κοινές λύσεις. Τέλος, έδωσε 

το λόγο στους κ.κ. Angel Pacheco και Raúl Muñiz Cimas από την Ένωση ομάδων παραγωγών γεωγραφικών 

ενδείξεων της Extremadura (Acrex), ευχαριστώντας τους για την ανταλλαγή με τα μέλη της AREPO της 

άποψης και της πραγματικότητας των παραγωγών γεωγραφικών ενδείξεων στην περιοχή της 

Extremadura.    

Παρουσίαση από την Ένωση ομάδων παραγωγών γεωγραφικών ενδείξεων της Extremadura, κ. Angel 

Pacheco και κ. Raúl Muñiz Cimas, Asociación de Consejos Reguladores de Extremadura (Acrex) 

Ο κ. Angel Pacheco, πρόεδρος της Acrex, Ένωσης ομάδων παραγωγών γεωγραφικών ενδείξεων (consejos 

reguladores) της Extremadura και πρόεδρος του Consejo Regulador de la Torta del Casar DOP, 

παρουσίασε τις καταχωρισμένες γεωγραφικές ενδείξεις της περιοχής Extremadura (για περισσότερες 

πληροφορίες συμβουλευτείτε την παρουσίαση). 

Ο κ. Raúl Muñiz Cimas, Γενικός Γραμματέας της Acrex και Διευθυντής του Consejo Regulador de la IGP 

Cordera de Extremadura, εξάγει ορισμένα συμπεράσματα σχετικά με τον κοινωνικοοικονομικό αντίκτυπο 

των γεωγραφικών ενδείξεων σε περιφερειακό επίπεδο, καθώς και με τις ανάγκες των εν λόγω προϊόντων. 

Ειδικότερα, ο κ. Muñiz υπενθύμισε ότι οι καταχωρισμένες γεωγραφικές ενδείξεις στην Extremadura 

αντιπροσωπεύουν οικονομική αξία άνω των 60 εκατομμυρίων ευρώ. Η άυλη αξία τους είναι τεράστια, 

καθώς συμβάλλουν στην προώθηση τόσο των γεωργικών προϊόντων όσο και της Περιφέρειας, με 

σημαντικό αντίκτυπο όσον αφορά την τουριστική ελκυστικότητα της Περιφέρειας.  

https://www.arepoquality.eu/wp-content/uploads/2023/05/1.-presentacion-acrex-arepo.pdf
https://www.arepoquality.eu/wp-content/uploads/2023/05/1.-presentacion-acrex-arepo.pdf
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Υπό το πρίσμα αυτό, ο κ. Muñiz ζήτησε αυξημένη υποστήριξη από τις δημόσιες διοικήσεις προκειμένου να 

διασφαλιστεί ότι οι γεωγραφικές ενδείξεις περιλαμβάνονται σαφώς και συγκεκριμένα στα στρατηγικά 

σχέδια της ΚΓΠ. Ειδικότερα, οι παραγωγοί γεωγραφικών ενδείξεων θα πρέπει να λαμβάνουν άμεσες 

επιδοτήσεις και να έχουν κατά προτεραιότητα πρόσβαση σε μέτρα αγροτικής ανάπτυξης. Αυτή η θετική 

διάκριση θα δικαιολογείτο από τη σημαντική συμβολή των γεωγραφικών ενδείξεων στην ανάπτυξη των 

αγροτικών περιοχών. Στην πραγματικότητα, οι ΓΕ συμβάλλουν στη διατήρηση των τοπίων και της 

βιοποικιλότητας και προωθούν επίσης τη συλλογική οργάνωση των παραγωγών και την αλληλεπίδραση 

μεταξύ όλων των στοιχείων της αλυσίδας εφοδιασμού. 

Εν κατακλείδι, ο κ. Muñiz μοιράστηκε το αίτημα των παραγωγών γεωγραφικών ενδείξεων να εξαιρεθούν 

από την εφαρμογή της περιβαλλοντικής αξιολόγησης, θεωρώντας ότι οι γεωγραφικές ενδείξεις πληρούν εξ 

ορισμού τα υψηλότερα πρότυπα όσον αφορά τη βιωσιμότητα.       

Το μέλλον των γεωγραφικών ενδείξεων στο πλαίσιο των νέων πολιτικών που αφορούν τον 

καταναλωτή, το έδαφος, το περιβάλλον, κ. Guglielmo Garagnani, Αντιπρόεδρος του Consorzio del 

formaggio Parmigiano Reggiano 

Ο κ. Guglielmo Garagnani παίρνει το λόγο ευχαριστώντας τους εκπροσώπους της Acrex για την ανταλλαγή 

απόψεων. Χαιρετίζει τους συμμετέχοντες στη συνεδρίαση εκ μέρους του Προέδρου της Κοινοπραξίας 

Parmigiano Reggiano, κ. Bertinelli, και του Διευθυντή, κ. Deserti. Στη συνέχεια, παρουσίασε τους στόχους 

της συνάντησης, παρουσιάζοντας δύο θέματα για τη συζήτηση.   

1. ΓΕΩΓΡΑΦΙΚΈΣ ΕΝΔΕΊΞΕΙΣ ΚΑΙ ΒΙΩΣΙΜΌΤΗΤΑ 

Το πρώτο θέμα προς συζήτηση ήταν οι γεωγραφικές ενδείξεις και η βιωσιμότητα. Ο κ. Garagnani 

υπενθύμισε ότι στο πλαίσιο της Πράσινης Συμφωνίας και της στρατηγικής Farm to Fork, η βιωσιμότητα 

έχει καταστεί απόλυτη κινητήρια δύναμη για όλες τις πολιτικές της ΕΕ. Αυτό ισχύει για την ΚΓΠ με τα 

οικολογικά συστήματα, για τη νομοθετική πρωτοβουλία Farm to Fork σχετικά με τη διατροφική και 

περιβαλλοντική επισήμανση, αλλά και για την αναθεώρηση του συστήματος γεωγραφικών ενδείξεων με 

έναν πυλώνα αφιερωμένο στη βιωσιμότητα των γεωγραφικών ενδείξεων.  

Δεν είναι σαφές τι είδους αντίκτυπο μπορούν να έχουν όλες αυτές οι πρωτοβουλίες στον τομέα των 

γεωγραφικών ενδείξεων: αυτό που θεωρείται ως θετική αρχή, κινδυνεύει να έχει αρνητικό αντίκτυπο αν 

πάρει λάθος κατεύθυνση (π.χ. επισήμανση nutriscore, αυστηρότεροι κανόνες για την καλή διαβίωση των 

ζώων κ.λπ...). Για το λόγο αυτό, είναι σημαντικό οι παραγωγοί να έχουν ένα φόρουμ συζήτησης και 

ανταλλαγής απόψεων σχετικά με την αρχή αυτή, ώστε να μετατραπεί σε δύναμη για τις ΓΕ.  

Για να τονώσει τη συζήτηση, ο κ. Garagnani έφερε δύο παραδείγματα από την Ιταλία που θεωρούνται 

λανθασμένες επιλογές από τους παραγωγούς της κοινοπραξίας Parmigiano Reggiano:  

• Το πρώτο παράδειγμα αφορά τα οικολογικά συστήματα: Η Ιταλία επέλεξε να διαθέσει το 

ελάχιστο ποσό των 875 εκατομμυρίων ευρώ (25% των πόρων της ΚΓΠ) σε 5 στόχους βιωσιμότητας:  

1. Ζωοτεχνικές πρακτικές για τη μείωση της χρήσης φαρμάκων και την αύξηση της βόσκησης,  

2. Καλλιέργεια κάλυψης μεταξύ των γραμμών των δέντρων σε μόνιμες καλλιέργειες - 

οπωρώνες, 

3. Ελαιώνες με σημασία για το τοπίο, 

4. Εκτεταμένη χρήση μόνιμων βοσκοτόπων,  

5. και διάχυση των μη επιστρεπτέων καλλιεργειών για ανθοφόρα φυτά που παράγουν 

νέκταρ για τις μέλισσες.  
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Οι κτηνοτρόφοι του Parmigiano Reggiano αναγνωρίζουν τη σημασία του πρώτου στόχου της μείωσης των 

φαρμάκων στην αναπαραγωγή. Ωστόσο, έρχονται επίσης αντιμέτωποι με μια μη βιώσιμη γραφειοκρατία 

κατά την υλοποίηση αυτού του στόχου, η οποία τους οδηγεί στο να μην τηρούν τα οικολογικά συστήματα. 

Το ίδιο μπορεί να ειπωθεί και για τον τέταρτο στόχο (εκτεταμένη χρήση μόνιμων βοσκοτόπων), ο οποίος 

απαιτεί τέτοιους περιορισμούς όσον αφορά την άμυνα των καλλιεργειών και την απαγόρευση της χρήσης 

ορισμένων χημικών ουσιών, που καθιστούν αδύνατη την εφαρμογή του στην κοιλάδα του Πόου.  

Η κοινοπραξία Parmigiano Reggiano θα ήθελε να ξεκινήσει μια συζήτηση με άλλους εκπροσώπους των 

παραγωγών της AREPO, προκειμένου να συγκεντρώσει σχόλια και εμπειρίες για τη δημιουργία μιας 

πρότασης για την αειφορία προσαρμοσμένης στις γεωγραφικές ενδείξεις.   

2. ΓΑΣΤΡΟΝΟΜΙΚΌΣ ΤΟΥΡΙΣΜΌΣ 

Το δεύτερο θέμα που παρουσίασε ο κ. Garagnani αφορούσε τη διασύνδεση μεταξύ των γεωγραφικών 

ενδείξεων και του τουρισμού. Είναι σαφές ότι οι γεωγραφικές ενδείξεις έχουν σημαντικές και θετικές 

επιπτώσεις στον τουρισμό στις περιοχές προέλευσής τους. Ωστόσο, οι εκπρόσωποι των παραγωγών 

γεωγραφικών ενδείξεων δεν συμμετέχουν σε κάθε Περιφέρεια/Κράτος Μέλος στη συζήτηση και την 

ανάπτυξη πολιτικής για τον γαστρονομικό τουρισμό. Απαιτείται προβληματισμός για να συμπεριληφθούν 

οι γεωγραφικές ενδείξεις σωστά στη συζήτηση για τον καθορισμό των τουριστικών πολιτικών, δεδομένου 

ότι ο γεωργικός τομέας και οι γεωγραφικές ενδείξεις συνήθως αποκλείονται.   

ΣΥΖΗΤΗΣΗ 

Στη συνάντηση συμμετείχε μεγάλος αριθμός παραγωγών ΓΕ από την Extremadura, οι οποίοι πήραν το 

λόγο για να παρουσιάσουν την άποψή τους σχετικά με τα θέματα που συζητήθηκαν.  

Αναφέρθηκαν ειδικότερα στη δική τους εμπειρία ως μικροί παραγωγοί που εργάζονται και διατηρούν ένα 

ιδιόμορφο έδαφος όπως η "dehesa".  

Τα εδάφη τους βρίσκονται αντιμέτωπα με την ερήμωση. Επιπλέον, συχνά δυσκολεύονται να 

επικοινωνήσουν στους καταναλωτές την υπεροχή των προϊόντων τους καθώς και τις πτυχές της 

βιωσιμότητας.  

Σε αυτό το πλαίσιο, ο τουρισμός θα μπορούσε να αποτελέσει ευκαιρία, φέρνοντας τους καταναλωτές πιο 

κοντά στα προϊόντα γεωγραφικής ένδειξης μέσω του βιωματικού τουρισμού1 για την παρουσίαση της 

παραγωγής και των μεθόδων παραγωγής. 

Ο τομέας της θερμαντικής και της αποκατάστασης θα μπορούσε επίσης να συμβάλει, ενθαρρύνοντας τη 

χρήση προϊόντων ΠΟΠ/ΠΓΕ στις δραστηριότητές του.  

Επίσης, η χρήση των γεωγραφικών ενδείξεων ως συστατικών σε μεταποιημένα προϊόντα μπορεί να 

αποτελέσει μια ευκαιρία για να εξηγηθεί στους καταναλωτές η πολλαπλή χρήση ενός προϊόντος με 

γεωγραφική ένδειξη, υπό την προϋπόθεση ότι δεν θα εκμεταλλεύεται αδικαιολόγητα τη φήμη μιας 

ονομασίας που χρησιμοποιείται ως συστατικό και πρέπει να εκτιμάται πραγματικά.  

Η ομάδα της AREPO υπενθύμισε επίσης ότι τόσο ο τουρισμός όσο και οι γεωγραφικές ενδείξεις που 

χρησιμοποιούνται ως συστατικά έχουν αποτελέσει αντικείμενο μελετών της AREPO τα τελευταία χρόνια. Η 

AREPO δημοσίευσε μια μελέτη σχετικά με τις γεωγραφικές ενδείξεις που χρησιμοποιούνται ως συστατικά 

το 2021 και άρχισε επίσης να εργάζεται πάνω στο θέμα των γεωγραφικών ενδείξεων και του τουρισμού, 

 
1 Ένα είδος τουρισμού που επικεντρώνεται στην εμπειρία του ταξιδιώτη και όχι στον ίδιο τον προορισμό. Είναι μια 
μορφή τουρισμού που στοχεύει στην εισαγωγή νέων πολιτισμών, νέων τρόπων ζωής, νέων δραστηριοτήτων και νέων 
τοπίων. 
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συλλέγοντας κάποια σχόλια και πληροφορίες από τα μέλη της, προκειμένου να ξεκινήσει μια συνεργασία 

με άλλους οργανισμούς της ΕΕ που δραστηριοποιούνται στον τομέα του τουρισμού, π.χ. Necstour.  

Ο κ. Garagnani ολοκλήρωσε τη συζήτηση, τονίζοντας ότι η ανταλλαγή απόψεων κατέδειξε ότι οι 

γεωγραφικές ενδείξεις δεν είναι απλώς καλές για την περιοχή και τον τουρισμό. Αναφέρθηκε ο βιωματικός 

τουρισμός, ως ένας ειδικός τομέας του τουρισμού που μπορεί να δημιουργήσει ευκαιρίες και που 

χρειάζεται τη συμμετοχή των εστιατορίων και των ξενοδοχείων για να ξεκλειδώσει τις δυνατότητές του. Ως 

εκ τούτου, ενθάρρυνε τους συμμετέχοντες και τα μέλη της AREPO να διερευνήσουν περαιτέρω τη 

δυνατότητα θέσπισης ειδικής νομοθεσίας για τη ρύθμιση του βιωματικού τουρισμού, καθώς και τη 

χρήση των γεωγραφικών ενδείξεων σε τομείς εκτός των άμεσων πωλήσεων και της μεταποίησης. Οι 

παραγωγοί και οι κοινοπραξίες πρέπει να συνδέονται με κάθε εθνική/περιφερειακή/τοπική συζήτηση 

γύρω από τον τουρισμό.   

ΣΥΜΠΕΡΑΣΜΑ 

Κλείνοντας τη συνάντηση, η πρόεδρος της AREPO, κα Begoña García Bernal, τόνισε ότι τα θέματα που 

εξετάστηκαν κατά την απογευματινή ανταλλαγή απόψεων είναι ζωτικής σημασίας για το μέλλον του 

συστήματος γεωγραφικών ενδείξεων και προσδιόρισε μια σειρά προτεραιοτήτων για τις μελλοντικές 

δραστηριότητες της AREPO: 

1. Πρώτα απ' όλα, η AREPO θα συνεχίσει να εργάζεται για την αναθεώρηση του κανονισμού GI, 

προσπαθώντας να συμπεριλάβει όλες τις προτεινόμενες τροποποιήσεις στο τελικό κείμενο, 

2. Το 2024, η ομάδα AREPO θα αρχίσει να εργάζεται πιο ενεργά πάνω στο θέμα του γαστρονομικού 

βιωματικού τουρισμού, 

3. Επιπλέον, θα συνεχίσουμε να παρακολουθούμε τις πολιτικές που σχετίζονται άμεσα ή έμμεσα με 

τις γεωγραφικές ενδείξεις, με ιδιαίτερη έμφαση στην πολιτική προώθησης,  

4. Τέλος, ο πρόεδρος πρότεινε τη διεξαγωγή μελέτης σχετικά με τον τρόπο με τον οποίο οι 

Περιφέρειες μέλη της AREPO υποστηρίζουν τους παραγωγούς ΓΕ με τα στρατηγικά τους σχέδια 

για την ΚΑΠ. 


